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 Byskovvej 111, 4913 Horslunde 

Tlf: 54 90 30 44 / 29 93 20 10 

Email: onsevigdige@gmail.com 

www.onsevigdigelag.dk 

 

CVR: 37 97 97 67 

Bank: Lollands Bank 

Konto-nr.: 6520  2126078 

  

Dato: 28. maj 2022 

 

I henhold til vedtægtens §8 og §9 blev der afholdt 

Ordinær Generalforsamling for Onsevig Digelag 

Søndag d. 29. maj 2021, kl. 10:00, i Vindeby Forsamlingshus 

 

Dagsorden og Referat 

 
1. 

Velkommen v/Formanden  

Referat: Formanden, Steen Bengtson, bød velkommen til digelagets generalforsamling. 

    
   2. 

Valg af dirigent Bestyrelsen foreslår Lars Remmer Mortensen 

Referat: 
 
 
 
 
 
 
Beslutning: 

Lars Mortensen blev énstemmigt valgt som dirigent. 
 
Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt indvarslet. 
Men da budgetforslaget for 2023 ikke var udsendt før generalforsamlingen, var 
formalia ikke helt OK, hvorfor dirigenten spurgte, om forsamlingen kunne godkende, 
at budgettet først var blevet udleveret ved selve generalforsamlingen. 
 
Dette blev godkendt. 

3. 

Valg af stemmetællere v/Dirigenten 

Referat: Dirigenten udpegede 3 medlemmer af forsamlingen til stemmetællere. 

4. 

Valg af referent Bestyrelsen foreslår Birger Jørgensen 

Beslutning: Birger Jørgensen blev valgt til referent. 
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5. 

Tilstedeværende medlemmer v/Kassereren 

Referat: 
Baseret på kassererens optælling kunne dirigenten konstatere, at i alt 14 lodsejer- 
stemmer var repræsenteret – heraf 2 ved fuldmagt. 

 
6. Bestyrelsens beretning 

v/Formanden 
Se bilag: GF2022 – Bestyrelsens/formandens beretning 

Referat: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutning: 

 
Baseret på den skriftlige beretning, gennemgik formanden de væsentlige 
aktiviteter i 2022:  
Færdiggørelse af D1, økonomiske status omkring dette, donations- og 
støtteprogrammet, forsinkelser i projektet og organisatoriske ændringer. 
Konklusionen var, at det  har været et meget travlt år, men at vi nåede det, vi havde 
sat os for, nemlig at afslutte D1 projektet. 

 
Spørgsmål til beretningen: 

1. Hvad er det sorte hul? - Det er et område i digestrækningen,  lige efter de 
sorte sten, hvor der er en krumning i digeforløbet - endte med at få 
‘kælenavnet’ “det sorte hul”. 

2. Har problematikken omkring en mulig stigning i grundvandet været 
diskuteret? - Nej, det har det ikke, men det førte til en gennemgang af, hvor 
spildevandet løber hen, samt en gennemgang af brøndenes placering. Iflg. 
formanden er det ikke digelagets opgave, at tage ansvar for overfladevand og 
afledning af vand, hvorfor formanden er i forhandling med Park & Vej om, at 
de (Park & Vej) fremover tilser brøndene. Principielt er der en aftale på plads, 
men den endelige underskrift mangler. 

3. Skal der være et pumpelag? Nej. Med samme argumentation som for 
spørgsmål 2. 

4. Der er sået specialgræs, men det skyder ikke.  Er det overvejet at så nyt græs? 
Ja, vi har en aftalt med Troels Jørgensen, at de tilsår igen. 

 
Bestyrelsens beretning blev godkendt. 
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7. Godkendelse af 2021 regnskab 

v/Kassereren 
Se bilag: GF2022 – Revideret 2021 regnskab 
 

 
Referat: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutning: 

 
Kassereren gennemgik regnskabet – hvad er pengene gået til, og hvor stor var 
kapitalen ved årets slutning. 
 
Efterfølgende spørgsmål fra forsamlingen: 
1) Er der en aftale om størrelsen på kapitalkontoen? 
Kassereren kunne oplyse, at det var der ikke – og med de betydelige arbejder på D1, 
var vi aldrig nået til en størrelse, som der kunne blive stillet spørgsmål til. - Der er to 
holdninger: have en passende stor kapitalkonto, alternativt gå ud og opkræve 
ekstraindbetalinger i tilfælde af større udgifter. 
Men der er ikke nogen endelig beslutning om, hvilken opkrævningsmodel, der er 
flertal for. 
2) Hvorfor var årsresultatet for kapitalkontoen i minus? 
Kassereren fik afklaret, hvordan tallene skulle læses. 
 
Regnskabet blev godkendt. 

 
8. 

 
Indkomne forslag fra lodsejerne 

Se bilag: GF2022 – Forslag fra lodsejer vedr. 
forretningsordenen 

 
Referat: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutning: 

 
Dirigenten gav indledningsvis ordet til kassereren, der med beklagelse måtte 
konstatere, at det var en forkert filversion, der var blevet distribueret.  
§ 5, stk. 2, pkt. J skulle IKKE have været inkluderet i den udsendte fil – det var alene 
tænkt som en påmindelse om, at  her var et emne, der ved lejlighed skulle beskrives. 
 
Der blev stillet spørgsmål til formålet med forretningsordenen, hvortil formanden 
fortalte om det påtænkte initiativ i 2022/2023 om at revidere vedtægterne, således at 
disse blev opdelt i et sæt foreningsvedtægter, hvor man ville se på, hvor meget af 
forretningsordenen, der skulle inkluderes. Den mere driftsorienterede del af 
vedtægterne ville blive beskrevet i et bilag til vedtægterne. 
Den afgående kasserer redegjorde for det oprindelige formål med 
forretningsordenen, nemlig at beskrive de processer, som bestyrelsen arbejder under, 
herunder at vedtægterne i øvr. forudsætter etableringen af en forretningsorden. 
 
Forretningsordenen, EKSKLUSIV §5, STK. 2, PKT. J, blev godkendt. 
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9. 

2022-budgetstatus pr. maj 2022 
Oplæg til og godkendelse af 2023 budget. 

Se bilag: GF2022 – revideret 2022 budget samt 2023 
budgetforslag 

Referat: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutning: 

Formanden redegjorde for det reviderede 2022 budget samt for 2023 
budgetforslaget. – Som omtalt i beretningen var det muligt at fortsætte udbedringen 
af D1. Skulle have været afsluttet i begyndelsen af 2022, men af forskellige årsager 
trak det ud. Det vigtige element i det reviderede 2022 budget er, at der er blevet 
etableret en mellemregningskonto mellem Lollands Kommune og Digelaget på kr. 
721.000. I korthed betyder det, at LK har finansieret udgiften til Troels Jørgensen uden 
udgifter for Digelaget i form af renter og gebyrer. Digelaget betaler så til kommunen, 
kr. 50.000 pr. år, af de penge vi selv har indbetalt til kommunen.  
På et spørgsmål, om det så betød at vi skulle betale kr. 50.000 årligt i 14 år, kunne 
formanden bekræfte rigtigheden af dette spørgsmål. Med det forbehold, at når Park 
& Vej overtager tilsynet med brøndene samt græsslåning, så kan Digelaget stå i den 
situation, at vi i nogle år kan betale mere end kr. 50.000 årlig. Mere herom, når og 
hvis det bliver aktuelt. 
 
Det blev kommenteret, at græsset der var sået i det meget tidlige forår, ikke så ud til 
at have fået fat. Formanden redegjorde for, at der var en aftale på plads med Troels 
Jørgensen, at de skulle efterså i løbet af foråret/sommeren. 
 
Endelig gjorde formanden rede for, at der er forhandlinger i gang med LK om 
muligheden for at LK overtager driften af digerne, dvs. græsslåning, pasning af pumpe, 
brønde og komunde. Mere herom senere. 
 
Budgetterne blev godkendt. 

10. 
Valg af formand  

Referat: Punktet udgår, da formanden ikke er på valg. 

 
11. 

Valg af bestyrelsesmedlemmer  

Referat: 
 
 
 
 
 
Beslutning: 
 
 
 
 
 
 

På valg er: 
Jonas Rahbæk – villig til genvalg 
Hanne Jønsson er udtrådt af bestyrelsen og ønsker derfor ikke genvalg. 
Marianne Skafte er udtrådt af bestyrelsen og ønsker derfor ikke genvalg. 
Lone Strandbygaard er udtrådt af bestyrelsen og ønsker derfor ikke at fortsætte. 
 
Følgende blev valgt – som foreslået af bestyrelsen: 
Jonas Rahbæk (genvalg) – Byskovvej 78 
Torben Petersen (nyvalg - tidl. suppleant) – Byskovvej 83 
Peter Nimb (nyvalg - tidl. suppleant) – Byskovvej 96 
Iben Kildeberg (nyvalg) – Byskovvej 104 
 
 

  



  Referat af generalforsamling 2022 
 

Kurt Birger Jørgensen Side 5 af 5 Udskrevet 21.06.2022 

 
12. 

Valg af suppleanter  

Referat: 
 
 
 
 
 
Beslutning: 

Følgende er på forhånd indstillet af bestyrelsen som suppleant: 
Susanne Møller Andersen - Byskovvej 103 
Følgende meldte sig under selve generalforsamlingen: 
Stine Aagesen - Byskovvej 107 
Vibe Bengtson – Byskovvej 92 
 
De 3 opstillede blev valgt som suppleanter. 

 
13. 

Valg af revisorer  

Referat: 
 
 
 
 
Beslutning: 

Marianne Øst – ønsker ikke genvalg 
 
Tove Buch Nielsen – er villig til genvalg 
Lone Strandbygaard – er villig til nyvalg 
 
Tove Buch Nielsen og Lone Strandbygaard blev valgt som revisorer. 

 
14. 

Eventuelt Der var intet til dette punkt. 

Men formanden tog ordet og overdrog en present til Birger og Jørgen som tak for deres mangeårige 
dedikerede arbejde i driftsudvalget. – Også en present til Lone som tak for mange år som kasserer, og 
en slyngrose fra formanden selv, som tak for introduktion og assistance til formandsjobbet. 

 

Lars Renner Mortensen 
13.33 (for 5 timer siden) 

13.33 (for 
5 timer 
siden) 

 
 
 

til mig, Steen 

 
 

Det tilsendte referat er gennemlæst og sammenholdt med det udleverede materiale og egne 
notater. 
Referatet beskriver korrekt forløb, formandsberetning, valghandlinger samt regnskab og 
budget. 
Ligeledes er spørgsmål fra  forsamlingen citeret og besvarelser herpå korrekte. 
Referatet er godkendt. 
Venlig hilsen fra dirigenten 
Lars R Mortensen 
Bjælkehovedvej 22 
4913 Horslunde 

 
 

 

 


